國立中山大學產學暨技術移轉貢獻獎設置要點

Guidelines on Establishment of Industry-Academe Collaboration and Technology Transfer Contribution Award

94.10.07 本校 94 學年度第 1 次行政會議通過

Approved by the 1st Administrative Meeting on October 7, 2005, fall semester of Academic Year 2005

99.03.24 本校 98 學年度第 2 學期第 3 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 3rd Administrative Meeting on March 24, 2010, spring semester of Academic Year 2009

99.09.29 本校 99 學年度第1學期第2次行政會議修正通過

Amended and approved by the 2nd Administrative Meeting on September 29, 2010, fall semester of Academic Year 2 010

100.03.30 本校 99 學年度第 2 學期第 3 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 3rd Administrative Meeting on March 30, 2011, spring semester of Academic Year 2010 103.09.24 本校 103 學年度第 1 學期第 2 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 2nd Administrative Meeting on September 24, 2014, fall semester of Academic Year 2014

107.09.12 本校 107 學年度第1 學期第2次行政會議修正通過

Amended and approved by the 2nd Administrative Meeting on September 12, 2018, fall semester of Academic Year 2018 110.05.12 本校 109 學年度第 2 學期第 6 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 6th Administrative Meeting on May 12, 2021, spring semester of Academic Year 2020

113.05.29 本校 112 學年度第 2 學期第 8 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 8th Administrative Meeting on May 29, 2024, spring semester of Academic Year 2023

114.06.04 本校 113 學年度第 2 學期第 8 次行政會議修正通過

Amended and approved by the 8th Administrative Meeting on June 04, 2025, spring semester of Academic Year 2024

- 一、目的:為獎勵本校績優教師及年輕優秀教師從事發明創作及產學合作,將研發成果轉化 為產業應用,特設置本要點。
- I. Purpose: This regulation is established to reward excellent faculties and outstanding young faculties at NSYSU for their engagement in invention, creation, and industry-academe collaboration and to transform research and development results into industrial applications.
- 二、獎勵方式:產學暨技術移轉貢獻獎獲獎教師每人獎勵獎牌或獎狀一面,獎牌或獎狀由校長 於本校重要會議或慶典中頒發。
- II. The awards: For each Industry-Academe Collaboration and Technology Transfer Contribution Award, the winner will be awarded either a medal or a certificate, which will be presented by the University President to the awardees at major NSYSU meetings or ceremonies.
- 三、獎勵對象:產學暨技術移轉貢獻獎以本校專任教師為對象,獲獎名額不限。
- III. The award recipients: The Industry-Academe Collaboration and Technology Transfer Contribution Award is intended for full-time faculty members at NSYSU, with no limit on the number of awardees.

- 四、甄選程序:由教師填具申請表格,並檢附相關發明專利、技術移轉授權及產學合作具體績效,統計期間為前次獲獎年度統計至當次申請前一年度十二月三十一日止,若從未獲獎則從到職日開始起算績效。本獎項之統計績效不重複認列,獲獎教師績效自獲獎年度後重新累計。申請文件請於每年一月三十一日前送交全球產學營運及推廣處,逾期申請者恕不受理。發明專利應以國立中山大學為申請人或共同申請人為限。
- IV. Selection process: The faculty applicant shall complete an application form and submit the relevant invention patents, proofs of specific results of the relevant technology transfer authorization and industry-academe collaboration. The evaluation period is from the previous award year up to December 31 of the year prior to the current application. For applicants who have never received the award, the evaluation period starts from their date of appointment. The performance considered for this award shall not be counted more than once. For award recipients, performance will be recalculated starting from the year following the award. Submit the application form to the OGIACA by January 31. Late applications will not be accepted. Invention patents are limited to those showing the National Sun Yat-sen University as the applicant or a co-applicant.
- 五、評核標準:申請教師之技術移轉授權金額及產學合作計畫經費皆以已收取之金額列入計算,分期但尚未收款之金額不予採計,且其中技術移轉授權金額不得為零,亦不包含國家科學及技術委員會先期技轉金額。申請教師之技術移轉授權金回饋校方金額與產學合作管理費回饋校方金額,職級為副教授與助理教授者,其回饋校方金額需合計達新臺幣一百萬元以上(含);職級為教授者,其回饋校方金額需合計達新臺幣三百萬元以上(含)。查核確認之符合門檻教師名單經長官簽核通過,始能獲獎。
- V. Evaluation Criteria: Only the portion of technology transfer licensing fee and industry-academe collaboration project budget of the applicant faculty that has actually been received by the applicant faculty should be included. Installment amounts not yet received should not be included. The technology transfer licensing fee may not be zero and may not include the early-stage technology transfer amounts from the National Science and Technology Council. The technology transfer licensing fees and industry-academe collaboration management fees returned to NSYSU by the applicant must meet the following minimum thresholds: for associate professors and assistant professors, the total amount must be at least TWD 3,000,000. Only applicants whose eligibility has been verified and approved by the authorized personnel shall be granted the award.

六、業務承辦單位:全球產學營運及推廣處。

- VI. Organizational unit responsible for this matter: The Office of Global Industry-Academe Collaboration and Advancement.
- 七、本要點經行政會議通過,陳請校長核定後實施,修正時亦同。
- VII. This regulation was adopted at Administrative Meeting and submitted to the president for approval and implementation. Revisions shall follow the same procedure.